
ESBORRANY DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DEL CONSELL DE LA VILA 
D’ARGENTONA CELEBRADA EL DIA 12 DE DESEMBRE DE 2014 A LA SALA 
D’ESTUDI DE LA VELCRO. 

 
Assistents:  

President: Joan Puyo Gatius 
 

Regidor encarregat de l’àmbit de participació ciutadana:  
Sr. Salvador Casas i Burgués 

 
 Representants d’entitats culturals: 

1. Sr. Carles Ligos Masafrets 
 
Representants d’entitats esportives: 
1. Sr. Domènec Casabella Durán 
2. Sr. Ricardo Fernández Vidal 
 
Representants d’entitats cíviques: 
1. Sr. Lluís Mas Esquerra 

 
 Representants d’entitats solidàries i d’ajuda mútua:   

 
 Representant d’entitats d’activitats econòmiques: 

1. Sra. Lia Ximenes, en representació d’Argentona es mou 
 

Persones inscrites al Registre Ciutadà escollides aleatòriament a 
través d’un sorteig: 
1. Sra. Rosa Masó Nogueras 
2. Sr. Bernat Calvo Català 
3. Sr. Francesc Navarro i Bonamusa (marxa a les 21,30h) 

4. Sra. Assumpta Boba Caballé (marxa a les 21,50) 

5. Sr.Joaquim Julvé Mas 
6. Sra. Josefa Sánchez Crus (marxa a les 21,45h) 
7. Sr. Raul Garcia Pitarch 

 
 Representants de cada Consell Municipal Sectorial:  
 

 
 Regidors de cada grup municipal a proposta del portaveu del grup: 

1. Sra. Susana A. López Rico, en qualitat de regidora del grup 
municipal PSC-PM 

2. Sr. Eudald Calvo Català, en qualitat de regidor del grup 
municipal de la Candidatura d’Unitat Popular (arriba a les 21,50h) 

  
Excusen la seva assistència: 

- Sr. Ferran Armengol Tauran 
- Sra. Montserrat Matas Oliveras  
 

Assisteix també, amb veu i sense vot, el tècnic de Participació Ciutadana, Sr. 
Sergi Fernández Maraver.  

 



Actua com a Secretària delegada la Sra. Carme Ruano de la Torre. 
 
En primer lloc, es disculpa l’assistència del president del Consell de la Vila, en 
Ferran Armengol, convalescent d’una intervenció quirúrgica. Per tant 
presideix en Joan Puyo, vicepresident. 
 
Existint el quòrum de constitució que estableix l’article 89 del Reglament 
Orgànic Municipal, a les 8 hores i 15  minuts del vespre, el president obre la 
sessió d’acord amb l’ordre del dia establert. 
 

1. Aprovació de l'acta de la sessió anterior 
En Lluís Mas vol que consti en acta que en la darrera sessió del Consell de la 
Vila diu que va comentar sobre fer una 4a. proposta sobre el Collell i que 
l’alcalde es va negar. Feta aquesta esmena s’aprova. 
 

2. Presentació memòria 2014 
En Joan Puyo comenta si tothom ha rebut el document  i si es vol fer algun 
comentari. Ell per la seva banda comenta el total de sessions fetes durant 
l’any anterior, tant del Consell de la Vila com de la Comissió Permanent. En 2 
sessions de la comissió va faltar quòrum per fer-les. 
L’Assumpta Boba comenta que no està d’acord amb el que posa al primer 
paràgraf, allà on diu “...que ha activat un ampli programa de 
participació....”. 
En Vador li contesta que s’ha treballat molt activament amb els diferents 
sectors i col·lectius de la població. Continua dient que s’ha treballat en el 
Reglament de Participació Ciutadana, el PAES, la Font Picant, el procés de 
Mobilitat i la manera com s’ha treballat en les Comissions Permanents i en les 
reunions de treball. 
La Rosa Masó troba que reflexa un to triomfalista i que no ha estat així. En 
Vador diu que ell és el primer que expressa la seva crítica, sobre tot pel que 
fa al Consell de la Vila. 
En Ricardo Fernández també diu que ell s’imaginava una altra cosa, perquè no 
s’han tractat temes que hagin pogut anar al Ple, temes més concretes i no 
tanta reglamentació. 
En Joan Puyo fa comentaris sobre l’incentiu de pertànyer al Consell de la Vila.  
En Lluís Mas posa sobre la taula el problema que ell creu que existeix: les 
eines proposades de participació són per legitimar l’acció de govern; pensa 
que ha de servir per alguna cosa, no només perquè vinguin a escoltar el que 
diuen els polítics. 
En Vador Casas comenta que Argentona sempre ha estat molt participativa, a 
través dels diferents consells creats. Diu que entre tots hem creat les eines de 
participació, que la societat civil som tots. 
La Rosa Masó creu que som molt afortunats de tenir els consells de 
participació i de les activitats que es munten a la vila. 
Sorgeix el tema sobre la transmissió de dades des de la Comissió Permanent a 
les entitats que representa cada persona i s’enceta un debat. 
La Susanna López exposa com a exemple el seu cas com a representant del 
seu partit; i també del POUM que es treballa transversalment i afecta a tot el 
municipi. 
En Domènec Casabella explica de quina forma va accedir al Consell de la Vila i 
perquè: per exposar coses del poble i com millorar-lo i debatre el que 
correspongués. Creu que s’ha de fer com a òrgan, fer propostes i que hi hagi 



retorn, veient de quina manera fer-ho. També creu que en el Consell tothom 
és igual, no s’està a nivell polític. 
L’Assumpta Boba creu que no s’ha fet suficient difusió perquè al ser un 
Consell obert qualsevol persona podria haver assistit com a oient. Comenta el 
tema de les banderoles que hi ha fetes per anunciar els Consells de la Vila i 
que no s’han vist. 
En Raül Garcia comenta que potser no s’han fet propostes però si s’ha creat 
una eina per treballar. El Consell ha d’aconsellar als polítics. S’han de limitar 
els mandats, ens hem de plantejar com fer-ho. 
En Bernat Calvo puntualitza que per renovació de membres ens hem de mirar 
el que diu el Reglament de Participació Ciutadana.  
En Joaquim Julve diu que som un Consell i al no ser vinculant no hi ha 
incidència directa en els temes. 
En Joan Puyo creu que no hi ha suficient representació de la societat civil per 
tenir un pes sobre les propostes que es puguin fer i incidir en l’equip de 
govern. 
En Lluís opina que perquè funcioni la participació ha de ser vinculant. 
L’Assumpta Boba comenta que s’hauria d’assumir que les decisions del Consell 
de la Vila fossin vinculants així podríem tenir més participació. En Vador Casas 
puntualitza que cap element dels debatuts s’ha portat encara al Ple excepte 
el Reglament, el primer que es portarà serà la Font Picant; no ha de ser 
vinculant però si tenir incidència política, per aquest motiu la representació 
política al Consell de la Vila és amb veu i sense vot. 
En Domènec Casabella comenta el tema de la difusió és important perquè 
donaria peu a que més gent pogués participar i donés idees. 
L’Assumpta Boba proposa el tema de la poda, perquè les persones que 
estiguin interessades se’ls pugui explicar el que costa tan a nivell econòmic 
com de temps i personal.  
 

3. Pla d’actuacions 2015 
En Vador Casas explica els diferents punt que es contemplen però obert a 
propostes. Faltaria la proposta d’elaboració del Reglament de règim interior. 
La Rosa Masó vol que consti que ja es fan diferents propostes a incorporar en 
les properes Comissions Permanents. 
En Bernat Calvo creu que la nova pàgina web s’hauria de comentar més en el 
Consell de la Vila, que funciona bé encara que s’ha de dotar de més contingut 
i falta un any per aplicar la nova Llei de transparència i bon govern.  
En Joan Puyo no creu que la informació sigui subjecte passiu. En Bernat Calvo 
insisteix en la informació que ha de rebre el Consell de la Vila i troba que 
seria important de fer-ho. 
La Rosa Masó diu que ha d’haver-hi voluntat de fer-ho i no tothom 
d’Argentona es pot connectar tan fàcilment. S’han de donar més facilitats 
d’informar a la gent gran d’una altra manera. 
En Lluís Mas diu que es facin propostes, per exemple, pressupostos 
participatius, actes penjades al web, retransmetre el Consell de la Vila per 
ràdio,...fer una relació de propostes i fer el seguiment. 
La Rosa Masó incideix sobre els pressupostos participatius, fer un pas per 
començar per aquestes petites coses seria important. 
En Vador Casas comenta que s’ha de lligar l’agenda per al 2015. 
 

4. Proposta de reglament intern 
 



En Sergi Fernández comenta si s’han llegit la proposta presentada i que es 
facin aportacions. Sobre les assistències i absències i substitució de membres 
es podrien recollir les propostes que han anat sorgint. S’ha de tenir en compte 
que sense informació no hi ha participació; s’ha de recollir la idea que ja no 
és voluntat sinó norma legal per la Llei de transparència. Es treballaran a 
través de la Comissió Permanent les aportacions proposades. 
En Joan Puyo puntualitza que a la Comissió Permanent ja s’ha treballat i que 
s’anirà polint. 
En Bernat Calvo vol que quedi clar la forma de com accedir al Consell de la 
Vila, fer difusió que està obert al públic, que ho especifiqui concretament, 
que qui vulgui pot assistir com a oient. 
Actualment ja està bolcada la informació dels Consells, convocatòries, ordre 
del dia i actes al web.  
En Vador Casas comenta que després de festes es treballaran les propostes i al 
mes de març probable aprovació. 
 

5. Renovació del Consell de la Vila 
En Vador Casas comenta que el Reglament marca 3 anys, per tant no ens 
podem anar més enllà del mes de març. S’ha de fer campanya per incentivar 
la ciutadania, també a través dels Consells sectorials. 
Al mes de març possibilitat de tenir el Consell de la Vila ja renovat. Sorgeix 
debat sobre les representacions en el Consell de la Vila, si com a persona o 
com a entitat. 
En Sergi Fernández explica la manera com està previst fer-ho, sense marcar 
massa prohibicions, s’ha de buscar el consens per impulsar que hi hagin cares 
noves. En Vador Casas comenta que ja es començarà a incentivar a la població 
perquè s’apuntin a la llista. 
 

6. Altres assumptes d’interès 
 

En Vador Casas esmenta el respecte perquè el Consell de la Vila es celebri en 
divendres però considera que és en el si de la Comissió Permanent que s’ha de 
decidir quan es fan els plenaris, sense concretar el dia de la setmana. 
 

7. Torn obert de paraules 
 
No se’n formulà cap. 
 
No havent-hi més assumptes a tractar, es tanca la sessió per ordre del Sr. 
president, essent les 22 h , en lloc i data a dalt indicats, de tot el que com a 
Secretària delegada certifico. 
 
El  president      La secretària delegada 
 
 
 
 
Joan Puyo Gatius      Carme Ruano de la Torre 
 


